
 
Valtuutettu Tytti Kumpulaisen ja kuudentoista muun valtuutetun aloite työssä jaksamisen 
tukemisesta 
 
Kaupunginvaltuusto 03.04.2024 § 30  
  
  

 
 
Valtuutettu Tytti Kumpulainen esitti seuraavan aloitteen: 
 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä esittää aloitteena, että 
hyvinvointitoimialalle osoitetaan tarkoitukseen riittävä määräraha tai 
vaihtoehtoisesti kustannukset rahoitetaan budjetin sisältä. 
 
Esitämme, että henkilöstön on saatava käyttää esimerkiksi Kelan 
joustavaa hoitorahaa tai osittaista hoitorahaa siten, että se tukee perheen 
tarpeita yksilöllisesti ja näin edistää arjen sujuvuutta, hyvinvointia ja työssä 
jaksamista sekä perheen taloudellista toimeentuloa. Vaihtoehdoiksi nyt 
annetut 50% tai 100% työaika eivät näin tee. 
 
Perhe on itse paras asiantuntija asiassaan ja sitä tulee kunnioittaa edellä 
mainittuja ratkaisuja tehtäessä. Kaupungin pitovoima heikkenee sitä 
enemmän, mitä vähemmän huomioimme ihmisten tarpeita ja ihmiset voivat 
huonosti arjessaan. Sairauslomiin ja työpaikan vaihtoihin ei 
kaupungillamme ole varaa ja valitettavasti esimerkiksi näitä tilanteita on 
kuluvan lukuvuoden aikana ollut useita. Kemi tavoittelee Perheystävällisen 
työyhteisön titteliä, mutta vastaa tällä hetkellä tarpeisiin ottavansa asiat 
huomioon kehitettäessä ko. mallia. 
 
Kaupunkistrategiassa sanotaan mm. Kemillä olevan ”hyvä 
henkilöstöpolitiikka ja motivoitunut henkilöstö. Henkilöstöohjelman avulla 
varmistamme henkilöstön hyvinvoinnin”. Eihän meidän strategiamme ole 
pelkkää sanahelinää? 
 

Päätös Aloite lähetettiin kaupunginhallitukselle tarvittavia toimenpiteitä varten. 
 
 
Kaupunginhallitus 29.04.2024 § 159  
207/01.04.01/2024  
      
 
 

 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Matti Ruotsalainen 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää aloitteen hyvinvointitoimialalle lausuntoa 
varten. Kaupunginhallitus toteaa, että Kaupunginvaltuusto on 
päättänyt kuluvan vuoden talousarvion joulukuussa 2023 ja 
täsmentänyt sitä kokouksessaan 26.2.2024, jonka perusteella 
edellytyksiä käyttötalouden kustannusten lisäämiselle ei toistaiseksi 
ole. Toimialoja on kehotettu pysymään valtuuston päättämässä 
talousarviossa. 
 

Päätös Kaupunginhallitus päätti lähettää aloitteen hyvinvointitoimialalle lausuntoa 
varten.  
 



Kaupunginhallitus totesi, että kaupunginvaltuusto on päättänyt kuluvan 
vuoden talousarvion joulukuussa 2023 ja täsmentänyt sitä kokouksessaan 
26.2.2024, jonka perusteella edellytyksiä käyttötalouden kustannusten 
lisäämiselle ei toistaiseksi ole. Toimialoja on kehotettu pysymään 
valtuuston päättämässä talousarviossa. 

 
 
 


